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درمکتب امام

کاخ نشینان نمی توانند به فکر گرسنگان باشند
اینهایی که همه توجه شان به این است که کاخها برای خودشان درست کنند، 

حتی برای حیوانات خودشــان، برای سگ های خودشان کاخ درست می کنند. اینها 

نمی توانند به فکر مردم و آن گرسنه هایی باشند که در کشورهای خودشان هست.
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بزک کنندگان برجام
فحاشی به منتقدان پالرمو را کلید زدند!
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سرویس سیاسی-
روزنامه آرمان در مطلبی نوشت:»ایران چون عضو سازمان ملل و جامعه جهانی است و عملًا در راستای مقررات و 
قوانین بین المللی رفتار می کند طبیعتاً باید مبتنی بر قواعد و قوانین در بسیاری از کنوانسیون ها عضو شده و مقررات 
آن را رعایت کند...ورود به این کنوانســیون ها منافع و مضراتی را به همراه دارد که باید در نظر گرفته شــود و بر اساس 
آن سیاست عملی اتخاذ گردد.گرچه نمی شود همه چیز صددرصد مثبت باشد چون این طبیعی است که در ازای اخذ 
امتیازی امتیاز دیگری باید داد...این قبیل قراردادها گرچه معایبی دارد، اما محاسن آن به مراتب بیشتر است. حتی در 
بعضی از موارد به گونه ای است که برخی کشورها نسبت به شرایط کشور خود در اجرای لوایح یا قراردادهای بین المللی 
برای خود حق تحفظ می گذارند و بعضاً مواد را بر اساس قوانین کشور خود تعریف کرده و ورود خود را براساس شرایط 
می پذیرند. البته اینکه چرا برخی در داخل کشور با حضور دولت در کنوانسیون هایی مثل پالرمو مخالفت می کنند، می تواند 
چند دلیل عمده داشته باشد. نخست در نظر گرفتن جهالت این افراد است چون این افراد چنین مقولاتی را نشناخته و با 
آن آشنایی ندارند و حتی به خود زحمت تحقیق و شناخت درباره این مسائل را نمی دهند و صرفاً اظهار نظر می کنند«.

»فحاشی به جای پاسخ کارشناسی« فصل مشترک واکنش مدعیان اصلاحات و برخی دولتمردان در مقابل منتقدان 
است.از حواله دادن منتقدان برجام به جهنم تا جاهل نامیدن منتقدان پیوستن ایران به پیمان پالرمو!

لازم به ذکر اســت که هدف اعلام شــده کنوانسیون پالرمو اگرچه قطع پشتوانه و منابع مالی گروه های تروریستی 
است ولی تعریف ما و غرب از»تروریسم« و گروه های تروریستی نه فقط با یکدیگر متفاوت است بلکه در بسیاری از موارد 
متضاد نیز هست. به عنوان مثال از نگاه آمریکا و متحدانش که مدیریت کنوانسیون را در اختیار دارند، سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی، سپاه قدس، حزب الله لبنان، حماس، جهاد اسلامی، انصارالله یمن، حشد الشعبی عراق و تمامی نیروهای 
مقاومت که برای کســب آزادی و استقلال کشورشان با حاکمان دست نشانده آمریکا و صهیونیست ها مبارزه می کنند، 
تروریســت نامیده می شــوند و جمهوری اسلامی ایران با الحاق به کنوانسیون پالرمو - که تازه ترین دستپخت مشترک 
دولت و مجلس اســت- موظف خواهد بود که نه فقط از حمایت نیروهای مقاومت دســت بکشد، بلکه مطابق مفاد این 
کنوانسیون باید بودجه سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و نیروی قدس را نیز قطع کرده و تمامی حساب های بانکی آنها را 
مسدود کند! و این اقدام که»خود تحریمی« ترجمان دیگر آن است باید تحت نظارت بازرسان کنوانسیون صورت پذیرد 
تا از انجام آن اطمینان کامل حاصل کنند! نمایندگان مجلس برای پیوستن به این کنوانسیون ۵ شرط را تعیین کرده اند. 
اما نکته قابل تأمل اینجاست که بر اساس ماده ۱۹ کنوانسیون ۱۹۶۹ وین که به قانون اساسی حقوق معاهدات شهرت 
دارد »حق تحفظ یا شــرط« در یک معاهده بین المللی فقط هنگامی قابل پذیرش اســت که با موضوع و هدف معاهده 
ناسازگار نباشد. موضوع کنوانسیون پالرمو قطع منابع مالی و مراکز پشتیبان گروه های تروریستی است. بنابراین وقتی 
شرط ما آن است که تعریف کنوانسیون درباره تروریسم و مصداق گروه های تروریستی را نمی پذیریم، این شرط، به زعم 
آنان با موضوع کنوانسیون مغایرت دارد. زنجیره ای ها که تا پیش از این بزک برجام را در دستور کار خود داشتند، اکنون 

همان روش را درباره پالرمو در پیش گرفته و کار خود را با فحاشی به منقدان آغاز کرده اند.
همه ارکان نظام برجام را تایید کردند، اما فقط دولت در سیبل است!

روزنامه آفتاب یزد در مطلبی نوشت:»توافق هسته ای اگرچه به عنوان یک سازوکار از سوی همه ارکان کشور تایید 
شده بود اما روحانی را در سیبل حملات محافظه کاران قرار داد«.

روزنامه های زنجیره ای مدعی اصلاحات و برخی دولتمردان تاکنون به دفعات مدعی شده اند که »مقام معظم رهبری 
از تمام جزییات مذاکرات هسته ای مطلع هستند و این توافق با موافقت ایشان امضاء شد«.

در پاسخ به این ادعا باید گفت رهبر معظم انقلاب- ۲۰ فروردین ۹۴- تأکید کردند:»بنده در جزئیات مذاکره دخالتی 
نکردم، بازهم نمی کنم؛ من مسائل کلان، خطوط اصلی، چهارچوب های مهم و خطّ قرمزها را به مسئولین کشور همواره 
گفته ام؛ عمدتاً به رئیس جمهور محترم که ما با ایشان جلسات مرتبّ داریم، و موارد معدودی هم به وزیر محترم خارجه؛ 
خطوط اصلی و کلیّ. جزئیات کار، خصوصیّات کوچک که تأثیری در تأمین آن خطوط کلان ندارد، مورد توجّه نیست؛ این ها 
در اختیار آنها است، می توانند بروند کار کنند. اینکه حالا گفته بشود که جزئیات این مذاکرات تحت نظر رهبری است، 
این حرف دقیقی نیست«. رهبر معظم انقلاب-مهرماه ۹۴- در نامه ای به رئیس جمهور دستورات مهمی را درباره رعایت 
و حفظ منافع ملی و مصالح عالیه کشور در اجرای برجام صادر کردند و در این نامه شروط ۹ گانه ای به دولت اعلام شد.
گفتنی است یکی از شروط مقام معظم رهبری، »گرفتن تضمین های قوی و کافی برای لغو تحریم ها« و یکی دیگر 

از شروط »نقض برجام و توقف فعالیت های آن در صورت وضع هرگونه تحریم« بود.
»علی اکبر ولایتی« عضو هیئت نظارت بر برجام -تیرماه ۹۵- گفت: »به برخی شــروط ۹ گانه ابلاغ شــده از جانب 

رهبر معظم انقلاب درخصوص اجرای تعهدات کشورمان در چارچوب برجام عمل نشد«.
اجرای برجام از سوی دولت، به ۲۹ شرط ابلاغ شده از طرف رهبرمعظم انقلاب، شورای عالی امنیت ملی و مجلس 
شورای اسلامی مشروط شد. اما متاسفانه دولت مرتکب قصور و تقصیر های فراوان در مراعات آن ۲۹ شرط شد به نحوی 

که اکنون همه، حتی دولتمردان به نقض سیستماتیک برجام و عملی نشدن تعهدات آمریکا اذعان دارند.
لازم به ذکر اســت که روحانی در سال ۹۳ در چهارمین نشست خبری خود گفته بود:»همه مسئولیت مذاکرات با 

من است«.
جوان ها یادشان نیست؛ در دوره پهلوی اصلا انتخابات آزاد نداشتیم

اولین نشســت از سلسله  نشســت های کمیته آموزش حزب »اتحاد ملت« درباره انقلاب، پنجشنبه پنجم بهمن با 
سخنرانی عباس عبدی و بهزاد نبوی در دفتر مرکزی این حزب برگزار شد. محور سخنرانی ها این پرسش بود که »آیا 

انقلاب ایران اجتناب پذیر بود؟«.
روزنامه زنجیره ای شــرق بخش هایی از اظهارات عبدی و بهزاد نبوی در این نشســت را پوشش داد، بهزاد نبوی در 
این نشست اظهار داشت:»بعضا با جوان ها که صحبت می کنم می بینم برای خیلی از آنها که زمان شاه نبودند، آن  زمان 
یک جاذبه پیدا کرده است بدون اینکه اطلاعی از آن دوره داشته باشند. ما سیاه ترین دوران استبداد را در دوره رضاشاه 
و بعد از کودتاي ۳۲ یا بهتر بگوییم بعد از ۱۵ خرداد ۴۲ در زمان محمدرضا پهلوی داشتیم. برای اینکه عمق فاجعه را 
درک کنید: در طول دوره رضاشاه یا محمدرضاشاه ما یک مورد )حتی در مورد یک نفر( حق انتخابات آزاد نداشتیم. آن 
رژیم حق انتخابات آزاد نداد. جز مجلس و بعدتر سنا هیچ انتخاباتی نداشتیم و در تمام این ادوار )اشاره به تاریخی که 

بالاتر اشاره شده است( هیچ نماینده مستقلی نداشتیم که وارد مجلس شود«.
وی ادامه داد:»حالا ما کلی به شــورای نگهبان اعتراض می کنیم که چرا مثلا من را رد صلاحیت می کنید. اما در 

آن دوران اصلا کار به اینجاها نمی رسید. معلوم بود چه کسی باید ثبت نام کند و چه کسی باید وارد مجلس شود«.
بهزاد نبوی در ادامه می گوید:»علاوه بر اینکه وضع انتخابات این طور بود؛ در سه ، چهار سال آخر شاه اعلام کرد در 
کشــور هیچ حزبی به جز حزب رســتاخیز نباید باشد. گفت هرکس که نمی خواهد عضو این حزب شود، از کشور خارج 
شود. از ایران رفتن هم که ساده نبود، مثلا من از سال ۴۳ که از دانشگاه فارغ التحصیل شدم تا سال ۵۷ ممنوع الخروج 
بودم. این طور نبود که هرکس بتواند از کشور خارج شود و شاه این حرف را از این بابت می گفت که یعنی »خفه«. شما 
یادتان نمی آید که بیچاره معلم ها، پزشــک ها، پرســتارها و همه را به خط می کردند تا جاوید شاه بگویند و عضو حزب 

رستاخیز شوند. می خواهم بگویم شرایط حکومت این جور بود«.
آقای روحانی تا زمانی که عملکرد قابل دفاع ندارید به تلویزیون نروید!

روزنامه بهار در ادامه موج انتقادها از گفت و گوی تلویزیونی رئیس جمهور در مطلبی با عنوان»حضور کم ثمر« نوشت:»با 
گذشت چند روز از سخنان حسن روحانی درباره وضعیت اقتصادی کشور در صدا و سیما همچنان شاهد واکنش های 
منفی از سوی فعالان اجتماعی و رسانه ای هستیم، حرف هایی که سبب شد حتی نشریات تخصصی در حوزه خودرو نیز 

به گفته های ایشان انتقاد داشته باشند.«
این روزنامه در ادامه تصریح کرد:»اشکال و ایرادی که دولت یازدهم در حوزه رسانه ها و کنش های مرتبط با چنین 
بخشــی داشــت هنوز در دولت جدید نیز مشاهده می شــود؛ ... دقتی که اگر می بود و یا با کیفیتی بهتر ظاهر می شد، 
حداقل از توانایی خویش بهره می برد و رئیس  دولت را با دستان نسبتا خالی روانه میز گفت وگو با صدا و سیما نمی کرد 

که نتیجه ای به غیر از فوران نقدها از سوی کارشناسان را در پی نداشته باشد.«
این روزنامه در ادامه تاکید کرد:»تا زمانی که دولتمردان دارای تصویری نســبتا جامع از پیشرفت کارهای بر زمین 
مانده در حوزه دولت مطمئن نشــدند، فرســتادن حسن روحانی را به صدا و سیما منتفی و برای پیشبرد کارها کوشش 

بیشتر کنند، در غیر این صورت به غیر از دلسرد کردن مردم موفق به هیچ کاری نشده اند.« 
آدرس غلط به سیاستمداران

روزنامه اعتماد در شماره دیروز خود یادداشتی را از یک کارشناس مسایل اقتصادی منتشر کرده و این یادداشت به 
آمارهای اعلام شده از سوی مراکز دولت های یازدهم و دوازدهم پرداخته است.

این یادداشت در سطرهای ابتدایی نوشته است:»بارها پیش آمده که دولت آماري را اعلام کرده باشد اما آنچه اعلام 
شــد با واقعیت هاي اقتصادي در جامعه جور در نیاید. به عنوان مثال، سیاســتمدار اعلام مي کند تورم تک رقمي شد اما 
هنوز بخشي از جامعه از گراني مي نالند و درباره آن شعار مي دهند. مي گویند رشد اقتصادي بالا رفته اما رکود کماکان 
وجود دارد. اعلام مي کنند چند صد هزار شــغل ایجاد شــده اما مي بینیم که وضع بسیار نگران کننده اي درباره  اشتغال 
وجود دارد. حال سبب چیست که آمارهاي رسمي با واقعیت هاي ملموس زندگي مردم همخواني ندارد و آنان اثر مثبت 

شاخص هاي کلان اقتصادي را حس نمي کنند.«
این نوشــتار در ادامه خاطرنشــان می کند:»در این باره چند دلیل قابل طرح اســت. نخست آنکه درخصوص کلیه 
آمارهاي رســمي شــک کرد و آنها را سفارشي دانســت و گفت که از اصالت به دور هستند. این نوع برخورد با آمارهاي 
رسمي اگرچه تند است اما در میان برخي از اقتصاددانان طرفداران زیادي دارد. آنان هم در دولت قبل و هم در دولت 
فعلي نسبت به آمارهاي اعلام شده درباره شاخص هاي کلان به ویژه نرخ هاي تورم، رشد اقتصادي و بیکاري نقد دارند و 
معتقدند که برخي ارقام اعلام شده با واقعیت هاي اقتصادي بسیار فاصله داشته و خارج از دایره بحث کارشناسي است.«

این یادداشت سپس می افزاید: »به اعتقاد آنان سیاستمداران و سران هر دو دولت به طور مستقیم در آمارها دخالت 
کرده اند به طوري که یا از اعلام آمار واقعي جلوگیري کرده اند و مصالح سیاسي را بر شفافیت هاي اقتصادي ترجیح داده اند 

یا اینکه گاه با دست بردن در این آمارها آنچه خلاف واقع بوده را اعلام کرده اند.«

نایب رئیس مجلس شــورای اسلامی با 
تأکید بر لزوم تعیین تکلیف سپرده های 1۰۰ 
تا 2۰۰ میلیون تومانی در موسسات مالی تا 
پایان بهمن گفت: در جلســات حل مشکل 
سپرده گذاران، رسانه ها نیز حضور خواهند 

داشت.
به گزارش خانه ملت، مسعود پزشکیان نایب رئیس 
مجلس شورای اســلامی درباره تشکیل نشست روز 
چهارشنبه نمایندگان سران سه قوه جهت پیگیری 
مشکلات موسسات مالی و اعتباری، گفت: بحثی که 
در این جلســه داشتیم این بود که تا آخر بهمن ماه 
تصمیم هایی که برای سپرده های ۱۰۰ میلیون تا ۲۰۰ 
میلیون تومانی گرفته شده است، تعیین تکلیف شود.

وی تصریــح کرد: تا پایان بهمــن ماه نباید 
دغدغه ای در خصوص سپرده های ۱۰۰ تا ۲۰۰ 

میلیون تومان داشته باشیم.
پزشکیان با اشاره به تصمیم دیگر نمایندگان 
سران سه قوه در نشست اخیر گفت: تیمی برای 
ارتباط و پاســخگویی به مردم برای موسســات 
مختلف در محل هایی ایجاد خواهد شد تا در جریان 

دغدغه های سپرده گذاران قرار بگیریم. 
وی ادامــه ادامــه: این تیم ها به مشــکلات 
سپرده گذاران گوش می دهند؛ اگر بتوانند مشکل 
را حل می کنند و اگر در توان و اختیار آنها نباشد، 

موضوع را به رده بالاتر ارجاع می دهند.
نایب رئیس مجلس شــورای اســلامی گفت: 
همچنین این گروه باید نمایندگان از سپرده گذاران 
مختلف را برای ارتباط با نمایندگان ســران ســه 
قوه شناســایی و انتخاب کنند تا بتوانیم با آنها به 
صورت مستقیم نیز ارتباط داشته باشیم و جلساتی 

با حضور نمایندگان سپرده گذاران برگزار کنیم.
پزشــکیان در ادامه گفت: به علاوه مقرر شد 
برای تســویه یک و ۲ درصدی سپرده های بالای 
۲۰۰ میلیون تومان، گروه تسویه به سرعت شکل 

بگیرد.
وی اضافه کرد: این گروه با حضور نمایندگان، 
بانک ها، قوه قضائیه و نماینده سپرده گذاران تشکیل 
می شــود تا اموال موسسات مالی شناسایی شود 
و توسط قوه قضائیه برگردانده و به قیمت واقعی 
به فروش برســد و تاکید داریم که نباید اموال در 

حراجی فروخته شود.
نایب رئیس مجلس شــورای اسلامی گفت: 
در گام نخســت، اصل سپرده به مردم برگردانده 
می شــود و پس از شناســایی اموال در صورتی 
که پولی باقی بماند ســود سپرده ها نیز پرداخت 

می شود، اما این کار نیاز به همکاری سپرده گذاران، 
قوه قضائیه، دولت، مجلس و وزارت اطلاعات دارد.
همچنین به گزارش باشگاه خبرنگاران، سید 
ناصر موســوی لارگانی عضو کمیسیون اقتصادی 
مجلس نیز درباره آخرین وضعیت سپرده گذاران 
موسســات مالی و اعتباری، اظهار کرد: روشــی 
کــه بانک مرکزی برای تعییــن تکلیف وضعیت 
ســپرده گذاران موسســات مالــی و اعتباری در 
دســتورکار قرار داده اســت، برای سپرده گذاران 

قابل قبول نیست.
وی با اشــاره به ادعــای بازپرداخت پول ۹۸ 
درصد سپرده گذاران، اظهار کرد: این ادعا درست 
نیســت و نحوه پرداخت بدهی مردم هم تاکنون 
بــه گونه ای بوده که باعث اعتــراض و نارضایتی 

آنان شده است.

نایب رئیس مجلس : 

دغدغه سپرده های ۲۰۰ میلیونی مؤسسات مالی تا پایان بهمن باید رفع شود

در حالی کــه پیش از ایــن مقامات دولت 
یازدهم و دوازدهــم در اظهار نظرهای متعدد 
وجود هرگونه مدیر دوتابعیتی را در بدنه دولت 
منکر شده بودند و رئیس کمیته تحقیق و تفحص 
از مدیــران دو تابعیتی نیــز از عدم همکاری 
بخش هایی از دولت از جملــه وزارت نفت با 
 این کمیته خبر داده بود زنگنه اعلام کرد اگر 
قوه قضائیه لیســت دو تابعیتی ها را ارائه دهد 

طبق قانون آنان را برکنار خواهم کرد!
بیژن نامدار زنگنه وزیر نفت در حاشــیه نشست 
خبری دیروز خود با رئیس ســازمان برنامه و بودجه 
درجمع خبرنگاران با اشاره به اختلاس صورت گرفته 
در شرکت مدیریت اکتشاف اظهار داشت: به نظر من 
تخلف صورت گرفته در شــرکت مدیریت اکتشاف 
اختلاس نبوده بلکه یک دزدی است و در این رابطه 
چند مدیر را برکنار کردم و ممکن است برخی دیگر 

را هم برکنار کنم.
به گزارش مهر وزیر نفت در پاسخ به این پرسش 
که آیا مدیــران دو تابعیتی همچنان در وزارت نفت 
حضور دارند، افزود: واقعاً افرادی برای شناسایی مدیران 
دوتابعیتی در اختیار ندارم و اگر قوه قضائیه افرادی را 
در این رابطه معرفی نماید، آنها را طبق قانون برکنار 
خواهم کرد. این در حالی اســت که اختلاس صورت 
گرفته در شــرکت مدیریت اکتشاف از سوی فردی 
دوتابعیتی نبوده است و البته قوه قضائیه تلاش دارد 

تا این فرد را به کشور بازگرداند.
گفتنی اســت دی ماه جاری یکی از سایت های 
نفتی خبری را با عنوان کشــف فساد مالی در وزارت 
نفت دولــت دوازدهم منتشــر کرد و نوشــت فرد 
اختلاس کننده گرین کارت کانادا داشــت و از طریق 

ترکیه راهی این کشور شد.
به گزارش فارس، بررسی ها حاکی است این فرد 
که ۳۰ ســال در مدیریت اکتشاف شرکت ملی نفت 
مشــغول به کار بوده است با ورود به بخش مالی این 
شــرکت فرعی زیرمجموعه شرکت ملی نفت ایران، 
توانست سواستفاده های مالی خود را از سال ۸۷ آغاز 
و تا همین اواخر رقمی حدود ۱۰۰ میلیارد تومان را 
به جیب بزند. همچنین فعالیت این فرد تا همین اواخر 
نیز ادامه داشــته اما به محض مطلع شدن از بررسی 
سوءاســتفاده مالی توسط یک نهاد نظارتی از کشور 

فرار کرده و به ترکیه گریخته است.
وزارت نفت همکاری نمی کند 

هفته گذشــته رئیس کمیته تحقیق و تفحص از 
مدیران ۲ تابعیتی با تأکید بر اینکه تعداد این مدیران 
بیش از ۱۰۰ نفری اســت که اسامی آنها در نشست 
کمیســیون امنیت ملی قرائت شد، گفت: بسیاری از 
دســتگاه های دولتی هنوز اسامی مدیران ۲ تابعیتی 

خود را اعلام نکرده اند.

جواد کریمی قدوسی نماینده مشهد در گفت و گو 
با فارس با  اشاره به قرائت اسامی ۱۰۰ نفر از مدیران 
دو تابعیتی کشور در نشست کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی اظهار داشت 
: بنابه تقاضای هیئت تحقیق و تفحص از مدیران دو 
تابعیتی کشور مقرر شد که این اسامی منتشر نشود اما 
جهت رسیدگی به مراجع ذی ربط ارسال خواهد شد.

وی با تأکیــد براینکه تعداد مدیران دو تابعیتی 
کشــور بیش از ۱۰۰ نفری اســت که اسامی آنها در 
جلسه یکشنبه کمیســیون امنیت ملی قرائت شد، 
اظهار داشــت: این به آن دلیل اســت که بسیاری از 
دستگاه های دولتی هنوز اسامی مدیران دو تابعیتی 
خود را به تحقیق و تفحص کنندگان اعلام نکرده اند.

کریمی قدوسی با ذکر اینکه بیشترین مدیران دو 
تابعیتی در بدنه وزارت نفت حضور دارند گفت: با این 
حال این وزارتخانه هنوز گزارشــی از تعداد و اسامی 

این دسته از مدیران خود ارائه نکرده است.
معیار تشخیص ما هستیم 

و ما هم می گوئیم دو تابعیتی نداریم!
اظهــارات جدید وزیر نفت مبنــی بر اینکه قوه 
قضائیــه مدیران دو تابعیتــی را معرفی کند تا طبق 
قانون آنها را برکنار کنیم در حالی مطرح می شود که 
پیــش از این مقامات دولت تدبیر و امید اعلام کرده 

بودند که مدیر دو تابعیتی نداریم!
۴ اســفند ماه سال گذشته حجت الاسلام علوی 
وزیر اطلاعات در حاشیه جلسه هیئت دولت با  اشاره 
به اینکه کسی به ما مدیران دو تابعیتی را اعلام نکرده 
اســت، گفت: اعلام عمومی این مسئله در حالی که 

مصادیق آنچنانی ندارد درست نیست.
علوی در پاســخ به این ســؤال که چرا وزارت 
اطلاعات از مدیران دو تابعیتی خبر ندارد؟ گفت: اینکه 
اطلاع نداشته باشیم جرم نیست. احتمال می دهیم 
که این مدیران وجودندارند که از آنها اطلاعی نداریم.
وی افزود:  حال اگر یک یا دو مورد وجود داشته 
باشــد آیا باید به صورت علنی به آن پرداخته شده و 
ذهنیت جامعه مشوش شود یا به صورت اداری به این 
مسئله رسیدگی شود. در ضمن اگر چنین افرادی هم 
وجود دارند اســامی آنها را به ما اعلام کنند و تا این 

لحظه کسی اسمی به ما اعلام نکرده است.
علوی در عین حال خاطر نشان کرده بود : مرجع 
رسمی شــناخت دو تابعیت ها وزارت اطلاعات است 
و ما در این زمینه شــبکه اطلاع یابی هم داریم. در 
گذشــته مواردی هم بوده که تذکر دادیم و این افراد 
از مســئولیت خود فاصله گرفته اند. من هیچ کدام از 
آمارهای اعلام شده درباره تعداد مدیران دو تابعیتی 

را تائید نمی کنم.
اظهارات اسفند ماه سال گذشته وزارت اطلاعات 
مبنی بر اینکه مدیر دو تابعیتی نداریم و یا تعداد آنها 

قابل توجه نیست و اینکه معیار تشخیص در این زمینه 
وزارت اطلاعات است با سخنان این روزهای وزیر نفت 

متناقض به نظر می رسد.
زنگنه مدعی اســت که از مدیــران دو تابعیتی 
در زیــر مجموعه وزارت نفت اطلاعی ندارد و آنان را 
نمی شناسد و از قوه قضائیه می خواهد که این مدیران 
را به او معرفی کند تا طبق قانون آنها را برکنار نماید 
و حال سؤال اینجا است که اگر این مدیران و به رغم 
عدم همکاری وزارت نفت شناسایی و به این وزارتخانه 
معرفی شوند چه تضمینی وجود دارد که گفته نشود 
معیار تشخیص مدیران دو تابعیتی نه قوه قضائیه که 

وزارت اطلاعات است؟!
ارسال لیست دو تابعیتی ها 

به وزارت اطلاعات
به دنبال اظهارات وزیر اطلاعات، حجت الاسلام 
منتظری دادســتان کل کشــور اظهار داشت : وزیر 
محترم اطلاعات اعلام کرده بودند که فهرستی به ما 
نرسیده است که به دنبال آن،فهرست را برای وزارت 
اطلاعات در قالب نامه طبقه بندی شده فرستادیم و 
امیدواریم بررســی دقیق کنند و اگر مستنداتی هم 
می خواهند اعلام کنند تا در اختیارشان بگذاریم که 

بصورت قانونی با آنها برخورد شود.
دادســتان کل کشــور با اعلام اینکه »آن منبع 
معتبر تاکید کرده که اســامی مستند و معتبر است، 
لکن خودم اســناد را ندیده ام« افزود: موسســات و 
مراکزی که این افراد در آن شــاغل هســتند در آن 
لیست مشخص و اعلام شده که در مراکز و مناصب 
دولتی هســتند و بهرحال این وزارت اطلاعات است 

که باید بررسی کند.
منتظری با تاکید بر اینکه اشــتغال دوتابعیتی ها 
طبق قانون در مراکز اجرایی و دولتی ممنوع اســت 
گفــت: امیدواریم وزارت اطلاعات ایــن موارد را به 
خوبی بررسی کند چون بهرحال دوتابعیتی ها معمولا 
موضوع را کتمان می کنند و آن را افشــا نمی کنند و 
این دستگاه های امنیتی و اطلاعاتی هستند که باید 

آن را بررسی کنند.
دادستان کل کشور پیش از این و در ۲۷ بهمن 
سال گذشته نیز در پاسخ به سؤال دانشجویان درباره 
مدیران دو تابعیتــی گفته بود : خبر داریم برخی از 
مسئولان دو تابعیتی هستند و این خلاف قانون است. 
دولــت اعلام کرد که آنها را از کار برکنار می کند اما 
این کار را نکرد. دو تابعیتی به این معناســت که در 
صورت بروز جرم می تواند از کشور فرار کند. خبر داریم 
که غالب دو تابعیتی ها انگلیسی و کانادایی هستند. 
بخشی از فساد کشور و بانک ها ریشه در خارج دارد.

با وجود تاکید دادســتانی کل کشــور بر قطعی 
و مســتند بودن لیســت دو تابعیتی های ارائه شده 
به وزارت اطلاعات اســفند ماه سال گذشته جمشید 

انصاری معاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان امور 
اداری و اســتخدامی در حاشیه نشست هیئت دولت 
در جمع خبرنگاران با بیان اینکه »مســئولیت اعلام 
اینکه از کارکنان دولت، کسی دارای تابعیت مضاعف 
است، با وزارت اطلاعات است« گفت: اخیراً دادستان 
نامه ای به وزیر اطلاعات نوشت و اسامی حدود ۱۲ یا 
۱۳ نفر را اعلام کرد که »این اسامی بر اساس اطلاعاتی 
است که به ما رسیده« و بررسی صحت و سقم آن را 

از وزارت اطلاعات درخواست کرد.
با این وجود هشــت اســفند ماه همین ســال 
حســینعلی امیری معاون پارلمانــی رئیس جمهور 
گفت: قطعا مســئله ای به نام مدیران دو تابعیتی در 

دولت وجود ندارد. 
وزارت اطلاعات باید پاسخ دهد 

که چرا از وجود دو تابعیتی ها اطلاع ندارد
در همین رابطه حجت الاســلام محسنی اژه ای 
ســخنگوی قوه قضائیه ۴ اسفند سال گذشته اظهار 
داشت : طبق قانون دو تابعیتی ها نمی توانند مسئولیت 
دولتی بپذیرند؛ قطعاً ما مدیران دو تابعیتی داشته ایم و 
برخی از آنها از سمت خود عزل شده اند و حتی برخی 
از دوتابعیتی ها بودند که دستگیر شدند که با بیگانه 

ارتباط داشتند و یا اتهامات دیگر.
وی افزود: دستگاه های نظارتی اعلام می کنند که 
هنوز مدیران دو تابعیتی وجود دارد، قطعا دادستان 
کل کشور و وزیر اطلاعات گزارش های خود را اعلام 
می کننــد؛ خود وزارت اطلاعات باید از وجود این دو 
تابعیتی ها مطلع باشد و اگر از وجود آنها مطلع نیست 
باید از وزیر اطلاعات پرســید که چرا از این موضوع 
اطلاع ندارد؛ در عین حال دادســتان کل کشور نیز 

اطلاعات خود را به وزیر اطلاعات ارایه می دهد.
جاسوس دوتابعیتی!

وجود مدیران دو تابعیتی در بخش های حساس 
و اثرگذار دولت یازدهم و دوازدهم به حدی بود که با 
گذشت زمان اخباری در رابطه با کشف یک جاسوس 
دو تابعیتی در تیم مذاکره کننده هسته ای به خروجی 

رسانه ها راه پیدا کرد.
دری اصفهانی در حالی مســئولیت بخش های 
بانکی و مالی در توافق هســته ای را بر عهده داشته 
است که در حال حاضر بزرگ ترین ایرادات به برجام 
در این بخش ها وجود دارد؛ در حالی که ادعا می شد 
تمام تحریم های بانکی برداشته شده است اما همچنان 
به خاطر نبود ضمانت اجرایی قوی بانک های بزرگ 

حاضر به همکاری با بانک های داخلی نشدند.
حجت الاســلام محســنی اژه ای سخنگوی قوه 
قضائیه در جریان توضیــح ارتباطات دری اصفهانی 
اعلام کرده بود که وی با داشتن تابعیت دوم کانادایی 
با دو ســرویس جاسوسی دنیا در ارتباط بوده است و 

مبالغی را بابت جاسوسی دریافت کرده است.

چگونهروشنیبخشجامعهباشیم؟
 اصرار قرآن و سنّت در این است که ما را به حیات انساني برسانند )اولاً( حیات 
ما را طیّب کنند )ثانیاً( و این حیات طیّب باید پرفروغ و روشــن باشد )ثالثاً( و اگر 
زنده شدیم ولي در خوابیم ما را بیدار کنند )رابعاً( و اگر بیدار شدیم ولي بیماریم ما 
را درمان کنند )خامســاً( و مانند آن؛ اینها مراحلي است که قرآن کریم پیش روي 
ما گذاشت و به ما فرمود: هر کسي باید خود را ارزیابي کند که آیا حیات او حیات 
گیاهي اســت،حیواني است یا انساني. اگر کسي تمام تلاش و کوشش او این باشد 
که خوب تغذیه بکند، بالنده بشود، جامه خوب در بر کند، تولید کند، ازدواج کند و 
فرزندي به بار بیاورد،این ناميِ بالفعل است و حیوانِ بالقوّه؛ این هنوز به حیات حیواني 
نرسیده، زیرا این کارها را گیاهان هم دارند، این ها هم خوب بالنده مي شوند، تغذیه 
مي کنند،تولید دارند و مانند آن. اگر به این فکر افتاد که فرزندانش را، همسرش را، 
اصول خانوادگي را حفظ کند، این حیوانِ بالفعل اســت و انسان بالقوّه؛ چون همه 
این کارها در حیوانات هم هست از مرغ خانگي گرفته تا کلب معلَّم و مانند آن؛ و 
اگر این مراحل را پشت سر گذاشت به حیاتي رسید که به این فکر است که من از 
کجا آمدم و به کجا مي روم، همسفران ما فرشتگانند، این حیات انساني است. خدا نام 
عدّه اي را با فرشته ها مي برد، نام عدّه اي را در کنار خودش ذکر مي کند؛ اوایل سوره 
مبارکه آل عمران فرمود: »شَهِدَ الله أنَهَُّ لاَ إلِهَ إلَِاّ هُوَ وَالمَْلَائکَِهًْ وَأوُلوُا العِْلمِْ«،خداوند، 
)با ایجادِ نظامِ واحدِ جهانِ هســتی،( گواهی می دهد که معبودی جز او نیســت؛ و 
فرشتگان و صاحبان دانش، )هر کدام به گونه ای بر این مطلب،( گواهی می دهند ]۱[ 
این بیان نوراني امام ســجاد)ع( است که فرمود: در فضل علم و معرفت همین 
بس که خدا نام عالمان دین را در کنار فرشته ها در جوار نام مبارک خود ثبت کرد 
و فرمود: »شَهِدَ اللهُ أنَهَُّ لاَ إلِهَ إلَِاّ هُوَ وَالمَْلَائکَِهًُْ وَأوُلوُا العِْلمِْ«.]۲[ گاهي هم به جایي 
مي رسد که دیگر سخن از ملائکه نیست، فقط عالمان دینند که نامشان در جوار نام 
اسِخُونَ فيِ العِْلمِْ«]۳[ انبیا)ع( این طورند،  خداست که: »وَمَا یعَْلمَُ تأَْوِیلهَُ إلَِاّ اللهُ وَالرَّ
اهل بیت)ع( این طورند، آنجا که نام مبارک این ها در کنار نام مبارک ذات اقدس اله 
اســت، حتي فرشــته ها هم آنجا حضور ندارند. این حیات، حیات انساني است که 
انسان بداند مرگ را مي میراند نه اینکه بمیرد ـ هر روز ما باید این مطلب را بگوییم ـ

انسان، میراننده مرگ
 این حرف انبیاســت. مایک دشــمن ما داریم که از او مي هراسیم و آن مرگ 
است و انبیا آمدند به ما گفتند: انسان در مصاف با مرگ، بر مرگ پیروز مي شود و 
مرگ را مي میراند نه اینکه بمیرد،چون در قرآن نفرمود: »کل نفس یذوقها الموت« 
فرمود: »کُلُّ نفَْسٍ ذَائقَِهًْ المَْوْتِ«]۴[ هر کســي مرگ را مي چشد و هضم مي کند؛ 
نه مرگ، او را بچشــد و هضم بکند، هر هاضمي، هر نوشــنده اي،آن نوشــیدني را 
هضــم مي کنــد. ماییم که مرگ را مي میرانیم و وارد برزخ مي شــویم و در آنجا ما 
هســتیم و مرگ نیست؛ وارد صحنه قیامت مي شویم، ما هستیم و مرگ نیست؛ ـ 
ان شــاءالله ـ وارد بهشت مي شویم، ما هستیم و مرگ نیست. پس اگر ما آن قدرت 
را داریم که مرگ را بمیرانیم و از بین ببریم و براي ابد بمانیم، باید براي این، راهي 
بیندیشیم،ما یک موجود ابدي هستیم، لذا اصرار قرآن کریم در سوره مبارکه انفال 
یک نحو است، در سوره مبارکه نحل به نحو دیگر است،در سوره مبارکه انعام یک 
سُولِ  نحو دیگر اســت. در سوره انفال فرمود: »یاَ أیَهَُّا الذَِّینَ آمَنُوا اسْتَجِیبُوا لِلهّ وَللِرَّ
إذَِا دَعَاکُمْ لمَِا یحُْیِیکُمْ«]۵[ که به اصلِ حیات اشاره مي کند. در سوره  مبارکه نحل 
«]۶[ نه ما زندگي شما را حیات  بَهًًْ هُ حَیَاهًًْ طَیِّ فرمود: اگر این کار را کردید »فَلنَُحْیِیَنَّ
طیّــب مي کنیم نفرمود »فلنبدّلنّ حیاتکم بالحیاهًْ الطیّبه« چون دنیا قابل طیّب و 
طاهر شــدن نیست، بساط دنیا، لعب است و لهو است و زینت است و تفاخر است 
و تکاثر]۷[، دنیا آن لیاقت را ندارد که طیّب و طاهر بشود، فرمود ما به شما حیات 

جدیدي مي دهیم که حیات طیّب است.
چیستی حیات طیب

 حیات طیّب را مشخص کردند و گفتند کسي که از بنان و بیان او از نوشتار و 
گفتار و رفتار و قیام و قعود او جز خیر برنخیزد، حیاتش، حیات طیّبه است: »وَهُدُوا 
یِّبِ مِنَ القَْوْلِ وَهُدُوا إلِيَ صِرَاطِ الحَْمِیدِ«]۸[ آن که حرف او، رفتار او، گفتار  إلِيَ الطَّ

او در انسان، نور ایجاد مي کند،حیاتش،حیات طیّب است.
سخن بلند و لطیفي است که فرمودند: »مَن لا ینَفعک لحظُهُ لا ینفعک لفظُه« 
آن کســي که رفتار و دیدار او انســان را عوض نکند،حرفش هم اثر ندارد،ما باید 
طوري باشیم که زندگيِ ما، دیدار ما، گفتار ما، رفتار ما آموزنده باشد.آن که آدم او 
را مي بیند و عوض نمي شود هر چه هم سخنراني بکند در آدم اثر نمي کند، حیات 
کســي حیات طیّب اســت که لحَْظ)دیدار( او مثل لفظ او نافع است. اگر حیات ما 
مطابق آیه سوره مبارکه نحل طیّب شد، آنگاه طبق آیه سوره مبارکه انعام ما باید 
به جامعه، نور بدهیم،فرمود: »وَجَعَلنَْا لهَُ نوُراً یمَْشِــي بهِِ فيِ النَّاسِ«]۹[ اگر کسي 
حیات طیّب پیدا کرد، تنها مشــکل خودش را نباید حل کند، خطّ مشي اش باید 

روشني بخش باشد و جامعه را روشن کند.
بیانات حضرت آیت الله جوادي آملي )دام ظله( در جلسه درس 
اخلاق در دیدار با جمعی از دانشجویان و طلاب، قم؛ 92/4/6 

مرکز اطلاع رسانی اسرا
__________________

]۱[. آل عمــران، ۱۸.  ]۲[. ر.ک: تفســیر الامــام العســکري،ص۶۲۵.   ]۳[. 
آل عمــران، ۷.   ]۴[. آل عمران، ۱۸۵؛ انبیاء، ۳۵.   ]۵[. انفال، ۲۴.   ]۶[. نحل، ۹۷.   

]۷[. حدید، ۲۰.   ]۸[. حج، ۲۴.   ]۹[. انعام، ۱۲۲.
خوان حکمت روزهای یک شنبه منتشر می شود.

سیاست دو گانه دولت در باره مدیران دو تابعیتی
از انکار تا توجیه

وزیر اطلاعات با اشــاره بــه ناآرامی های 
اخیر در برخی از نقاط کشــور گفت: با وجود 
عمیق نبودن این گونه مسائل اما دشمنان آن 
را بزرگ نمایی کردند گویا گستره آن در کل 

کشور است.
به گزارش خبرگزاری تسنیم از زاهدان، به نقل 
از روابط عمومی اســتانداری سیستان و بلوچستان، 
حجت الاسلام والمسلمین ســید محمود علوی در 
نشست شورای اداری سیستان و بلوچستان با اشاره به 
حق متقابل مردم و مسئولان نسبت به یکدیگر اظهار 
داشت: تلاش خاضعانه، مخلصانه و بی منت مسئولان 

سبب جلب رضایت عمومی خواهد شد.
وزیر اطلاعات برخورد مهربانانه و روی خوش با 
مردم را مایه رفع بحران ها، شکست ها و بن بست ها 
دانست و افزود: وظیفه نخست ما جذب حداکثری 
مردم و امیدواری آنان به نظام جمهوری اســلامی 
اســت چراکه مردم توانایی رفع مشکلات کلان به 

ویژه اشتغال و مقابله با دشمنان را دارند.
وی با تاکید بر به فعلیت رساندن امکانات و در 
اختیار گذاشــتن آنها برای استفاده مردم گفت: در 
نظام اسلامی همه چیز برای مردم است و مسئولان 
باید ظرفیت های بالقوه را برای تسهیل کارها و رفع 

مشکلات بالفعل کنند.
علوی امید آفرینی، تسهیل در امور مردم و رعایت 
اخلاق و انصاف با مراجعان را از جمله مسائل ضروری 

در مدیریت جامعه دانست.
وزیر اطلاعات با اشــاره به ناآرامی های اخیر در 
برخی از نقاط کشــور گفت: با وجود عمیق نبودن 
این گونه مسائل اما دشمنان آن را بزرگ نمایی کردند 
گویا گستره آن در کل کشور است. جمهوری اسلامی 
ایران توانست توطئه دشمنان را در مدت زمان ۴ تا 

۵ روز خنثی کند.
علوی همدلی و همکاری دستگاه های دخیل 
در امر امنیت را عامل رفع بحران دانســت و افزود: 

دشــمنان درصدد صرف انــرژی داخلی برای رفع 
اختلافات هســتند تا در این بیــن به اهداف خود 
برسند اما باید برخلاف خواست دشمن مشکلات 

را برطرف کنیم.
وزیر اطلاعات تصریح کرد: همه دستگاه ها باید 
نقش خود را در واگرائی ها و مقابله ها که دلسردی و 
نارضایتی مردم را دربرداشت بسنجند و همچنین تاثیر 
عملکردها در ایجاد وحدت و انسجام ملی را پیدا کنند.

وی گفت: دشمن درصدد ناکارآمدی نظام و ایجاد 
دوقطبی در جامعه است و اگر به فرموده رهبر معظم 
انقلاب در کنار هم بایستیم و با همکاری و همراهی 
یکدیگر مشکلات را برطرف کنیم می توانیم همچون 
یک مشــت در برابر دشمنان ایستادگی و آنها را به 

زانو در آوریم.
علوی امنیــت بی بدیل حاکم در سیســتان و 
بلوچستان را نشانگر همدلی، عشق و سوز مسئولان 

به ویژه شورای تامین این استان دانست.

دشمنان ناآرامی های اخیر را بزرگ نمایی كردند

تازه ترین شماره کیهان فرهنگی حاوی مطالب متنوع 
فرهنگی- سیاسی درباره »مسیر ملت در 4۰ سالگی انقلاب 
اســلامی«، »امام خمینی)ره(، نظریه پردازی و نظام سازی 
سیاسی«، »شورای عالی انقلاب فرهنگی؛ از دیروز تاکنون« 

و... چاپ و در اختیار علاقه مندان قرار گرفت.
»۴۰ سال بالندگی« موضوع طلیعه این شماره کیهان فرهنگی 
است که مدیر مسئول در آن نوشته است: ۴۰ سال است ملت ما در 
پاسداری از انقلاب کبیر و نظام اسلامی که خود برپا کرده است شاهد 
خراش هایی بوده است که با پنجه های خونین آمریکا بر پیکره انقلاب 
وارد آمده است، اما با خروش های میلیونی و همیشگی خود پاسخ 
آن را داده است و خواهد داد؛ این خراش ها در برابر این خروش ها 
ناچیز است و به علت ماهیت و باطنش چونان کف آبی نابود شده 
است و می شود و »جبهه حق« در ایام الله و بزنگاه های تعیین کننده 
با همان منطق و هدف و آرمان های اولیه، حرکت خود را استوارتر 

استمرار بخشیده است.
دکتر اصلانی در ادامه تأکید کرده اســت: کشور ما ۴۰ سال 
است که به برکت انقلاب اسلامی و به یمن فداکاری، ایستادگی و 
اصرار و صبر ملت و پیوند امام و امت، بدون آمریکا نفس می کشد 
و علی رغم توطئه های آن، در عرصه های مختلف پیشرفت می کند 
و ملت با تمام قدرت با پاســداری از انقلاب و نظام اسلامی اش در 
امتــداد ۱۵ خــرداد ۴۲، ۱۹ دی ۵۶، ۲۲ بهمن ۵۷ و ۹ دی ۸۸، 
همان اهداف و آرمان ها را استمرار می بخشد. همان گونه که امام 
حاضر امت حفظه الله در دیدار با مردم قم فرمودند: »حرف ملت در 
تمام این سال های متمادی یک حرف بود و امروز که چهل سال از 
آن روزها می گذرد، ملت ما همان منطق، همان مسیر، همان هدف 

را دنبال می کند؛ منتها امروز پخته تر و با تجربه تر است.«
»امام خمینی)ره(، نظریه پردازی و نظام سازی سیاسی« یکی از 
مقالات این شماره از آثار آیت الله عمیدزنجانی است که در بخشی 
از آن می خوانید: تئوریک نمودن یک اندیشه سیاسی کاری کاملًا 
سیاسی است و در حقیقت کار جدید امام)ره( که در طول تاریخ فقه 
بی سابقه بوده همین عمل سیاسی نظام ساز و انقلابی است وگرنه 
خود اندیشه سیاسی ولایت فقیه آن گونه که امام بارها در این رساله 
مورد تأکید قرار می دهند، کار ابداعی و نظر جدیدی نیست و در آثار 
فقهای گذشته، از شیخ مفید تا عصر امام)ره(، همواره در شکل های 

مختلف و به صورت هایی در آثار فقها آمده است.

آیت الله عمید زنجانی در ادامه افزوده اســت: امام)ره( معتقد 
است نظامی که در تئوری انقلاب اسلامی پیش بینی شده، اصول، 
قواعد، قوانین و شــیوه مدیریتی آن قبلًا در اسلام طراحی شده و 
وظیفه ما تنها اجرا و پیاده ســازی آن طرح می باشد. در واقع این 
اجرا و پیاده ســازی نظام طراحی شده در اسلام است که یکی از 
مراحل نظریه انقلاب اســلامی است نه تأسیس اصول و طراحی 

شکل و محتوای آن.
»غروب »معنا« در غرب: »معضلات بشری« عنوان سخنرانی 
دکتر محمد باقر خرمشاد است که در همایش ملی نگرش علمی و 
کاربردی به عفاف و حجاب ایراد شده است. در بخشی از آن چنین 
آمده اســت: زنان بیش از گذشته به نام آزادی به بردگی کشیده 
شــده اند و برجسته ترین زنان و سیاستمداران زن در پارلمان های 
کشورهای پیشرفته و بزرگ به تعبیر من در شرایط اضطرار و »امن 
یجیب«! قرار گرفته اند، بشریت امروز به ویژه در غرب چاره ای ندارد 
جز این که به »فطرت« و »طبیعت« و به عفاف و حجاب برگردد.
»توقیف کیهان زیر ذره بین تحلیل ها« عنوان دیگر مطالب این 

شماره مجله است که حسین شریعتمداری در این باره چنین نوشته 
است: برخی از توقیف کنندگان کیهان همان جماعتی هستند که 
فریاد آنان به »دانســتن حق مردم است« بلند بوده و اکنون باید 
برای جامعه ای که تشنه دانستن است توضیح بدهند که از کی تا 
به حال حمایت از رژیم کودک کش و منفور آل ســعود بخشی از 
»مصالح ملی« جمهوری اسلامی ایران شده است؟! و از کدام تاریخ 
حفظ امنیت کلان سرمایه داران اماراتی و سایر کشورهای فسقلی 
آن سوی آب های خلیج فارس که از اصلی ترین دشمنان کینه توز 
ایران اسلامی و حامیان مالی و تسلیحاتی تروریست های داعش بوده 
و هستند، در فهرست فاکتورهای »امنیت ملی« کشورمان قرار گرفته 
اســت که تیتر روزنامه کیهان، آن هم به نقل از رزمندگان شجاع 
و سلحشور انصارالله یمن را خلاف مصالح و امنیت ملی جمهوری 
اسلامی ایران تشخیص داده و حکم توقیف آن را صادر فرموده اند؟!
دکتر محمد حســین رجبی دوانــی در این باره چنین گفته 
اســت: دادســتانی و هر مســئولی که در توقیف کیهان این قدر 
سرعت عمل از خود نشان می دهند، چرا هنگامی که روزنامه های 
رســوای مدعی اصلاحات در جریان انتخابات ریاســت جمهوری 
آمریکا، بیش از خود آمریکایی ها برای پیروزی کاندیدای یک حزب 
تبهکار آمریکا بر کاندیدای دیگر حزب تبهکار غش و ضعف نشان 
می دهند و حتی روزنامه حقیری پیشــاپیش پیروزی کلینتون را 
جشن می گیرد، درباره امنیت ملی و توهین به شعارها و ارزش های 
انقلاب احساس مسئولیت نمی کنند و با این رسانه های خود باخته 
و خود فروخته برخوردی صورت نمی گیرد؟ این جاست که معلوم 
می شود کیهان تاوان گناه ایستادگی در مقابل دیپلماسی ذلت و 

خفت را پس می دهد.
همچنین در این شــماره می خوانیم: »ضرورت برنامه ویژه و 
مدیریت صحیح برای اسلامی سازی علوم انسانی« گفتاری از آیت الله 
مصباح یزدی »شــورای عالی انقلاب فرهنگی: از دیروز تاکنون« 
گفت وگو با دکتر فیروز اصلانی/ نگرش »ابن ادیس« به اختیارات 
ولی فقیه در عصر غیبت از عبدالحسین توکلی طرقی / »کدام حلقه 
می خواست با کیهان برخورد شود؟« از محمد ایمانی / »چرا توقیف 
روزنامه کیهان قانونی نیست؟« نوشته دکتر احمد توکلی / مروری 
تحلیلی بر کتاب »جریان شناسی فکری ایران معاصر« و چند نکته از 
رمضانعلی ابراهیم زاده گرجی / »اعتماد عمومی و ضرورت پاسداری 

از آن« به قلم قاسم غلامرضایی و...

انتشار شماره جدید كیهان فرهنگی

در جلسه کمیسیون نظارت مجمع تشخیص 
مصلحت نظام بندهایــی از مواد و تبصره های 
لایحه بودجه سال آینده که مغایر با سیاست های 
اصل 44 قانون اساسی، اقتصاد مقاومتی، برنامه 
ششم توسعه و سایر سیاست های کلی کشور بود، 
تصویب شد که برای اصلاح به مجلس شورای 

اسلامی اعلام می شود.
به گزارش ایرنا، سومین جلسه کمیسیون نظارت 
مجمع تشخیص مصلحت نظام به منظور بررسی انطباق 
لایحه بودجه ســال ۹۷ با سیاست های کلی نظام به 
ریاست محسن رضایی و با حضور نمایندگان سازمان 
برنامه و بودجه و رئیسان سازمان بازرسی کل کشور و 

دیوان محاسبات کشور برگزار شد.
رضایی در این جلســه با بیان اینکه ورود مجمع 
تشخیص مصلحت نظام به حوزه نظارت، فرصتی برای 
آغاز اصلاح اساسی در بودجه ریزی کشور است، افزود: 
اصلاح رفتار اقتصادی دولت و سیاســت های بانکی و 
پولی می تواند ســرآغاز تحول اقتصادی کشور باشد و 
مجمع برای تحقق این امر مهم بنا دارد با ابزار نظارتی 
خود در جهت انطباق جهت گیری ها و برنامه ریزی های 
کشور با سیاســت های کلی ابلاغ شده از سوی رهبر 

معظم انقلاب، گام های اساسی بردارد. 
وی رویکرد مجمع تشخیص مصلحت نظام را واقع  
بینانه و اولویت  محور دانســت و تأکید کرد: نمی  توان 

هر سال به علت محدودیت های زمانی، موضوع انطباق 
بودجه و رفع مغایرت های آن با سیاســت های کلی را 
نادیــده گرفت و به آینده موکول کرد و مجمع در این 
راستا واقعیت ها، محدودیت ها و ضرورت های کشور را 

کاملاً مدنظر قرار خواهد داد.
در این جلســه، پس از قرائــت گزارش هیئت 
انطباق حقوقی کمیسیون نظارت، بندهایی از مواد 
و تبصره های لایحه بودجه ســال آینده که مغایر با 
سیاست های اصل ۴۴ قانون اساسی، اقتصاد مقاومتی، 
برنامه ششم توسعه و سایر سیاست های کلی کشور 
بود، تصویب شد که برای اصلاح به مجلس شورای 

اسلامی اعلام می شود.

براساس این گزارش، اعضای کمیسیون نظارت 
مجمع علاوه بر بررســی مواد و تبصره ها، مواردی از 
جهت گیری هــای لایحه بودجــه ۹۷ از جمله عدم 
توســعه و تعمیق نظام مالی و عدم توجه به کاهش 
تصدی  گــری دولت و افزایش بودجه شــرکت های 
دولتی را مغایر با اهداف و تکالیف سیاست های کلی 

نظام تشخیص دادند. 
کمیسیون نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام 
اعلام کرد که اگر مغایرت های لایحه بودجه سال ۹۷ 
در مصوبه نهایی مجلس شورای اسلامی برطرف نشود، 
پس از تصویب در شورای مجمع تشخیص مصلحت 

نظام به شورای نگهبان ارسال خواهد شد.

کمیسیون نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام:

برخی مواد لایحه بودجه 97 مغایر با اقتصاد مقاومتی و برنامه ششم توسعه است

آیت الله نوری همدانــی، گفت: ضعف ها و 
کاســتی هایی که در نظام وجود دارد با مقاله 

نوشتن و تکروی اصلاح  نمی شود. 
محمد نبی حبیبی دبیرکل حزب موتلفه اسلامی 
به همراه جمعی از اعضای شورای مرکزی حزب موتلفه 

اسلامی با آیت الله نوری همدانی دیدار کرد.
آیت الله نوری همدانــی در این دیدار با بیان 
اینکه انقلاب اسلامی بر پایه سه رکن اسلام، مردم 
و ولایــت فقیه قرار دارد، اظهــار کرد: ضعف ها و 
کاستی هایی که در نظام وجود دارد با مقاله نوشتن 
و تکروی اصلاح  نمی شود بلکه مردم باید با تفکری 
انقلابی و حضور در صحنه مشکلات را از پیش پای 

کشور بردارند.
وی با اشاره به وجود برخی اشکالات در نظام بانکی 
کشور گفت: ما چند سال است که می گوئیم دیرکرد 
حرام و ربا اســت اما هیچکس توجهی نکرده است. 
این  بی توجهی ها در مسائلی همچون فضای مجازی، 

اقتصاد و برجام هم وجود دارد.
این مرجع تقلید خاطرنشــان کرد: مســئولین 
هرچقدر هم که آمار و ارقام ارائه بدهند اما مردم باید 
اثر انقلاب را در ســفره خودشان ببینند اما متاسفانه 

چیزی مشاهده نمی کنند.
آیت الله نوری همدانی با تاکید بر اینکه استکبار 
برای نابودی اســلام با همه توان و عوامل خودش به 
میدان آمده است، گفت: ما باید آنقدر قدرت و وحدت 
داشته باشیم که شیاطین داخلی و خارجی نتوانند به 

مقاصد خود دست پیدا کنند. 
به گزارش تسنیم، دبیرکل حزب موتلفه اسلامی 
در این دیدار با  اشــاره به نابسامان بودن موضوعات 
مربوط به امور اقتصادی و فضای مجازی در کشــور 

آیت الله نوری همدانی:

ضعف های نظام با مقاله نوشتن و تکروی 
اصلاح  نمی شود

اظهار کرد: بسیاری از مردم در شرایط سخت معیشتی 
قرار دارند و گرانی، تورم و بیکاری گریبان گیر بسیاری 

از خانواده ها شده است.
وی افزود: این فشارها برخی از مردم را به اسلام 
و نظام حکومتی دینی بدبین کرده و این بدبینی در 
حال رشــد است. در این راستا تذکرات مراجع عظام 
تقلید و حوزه های علمیه به دســتگاه های حکومتی 

ضرورتی قطعی و دائمی دارد.

وزیر ارتباطات:


